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REVISTA PRESEI 
 

 Polițiști, supravegheați de colegii jandarmi. De ce au protestat în Piața Victoriei 
Mii de poliţişti, cărora li s-au alăturat sute de angajaţi din sistemul penitenciar, dar şi din cel de medicină legală, 
au protestat sâmbătă în Bucureşti. Veniţi din toată ţara, protestatarii au scandat ore bune în faţa Ministerului de 
Interne, apoi au plecat în marş prin centrul Capitalei, cu destinaţia Guvern, unde au continuat să-și strige, foarte 
vocal, nemulțumirile. Salariile prea mici, volumul prea mare de muncă şi dotările vechi şi insuficiente i-au făcut pe 
oamenii legii să iasă în stradă, ajungând astfel în situaţia de a fi supravegheaţi de colegii de la Jandarmerie. Nu au 
fost raportat incidente, iar conducerea Ministerului de Interne a cerut răbdare, explicând că problemele sunt în 
curs de rezolvare. 
Fiecare sindicat a încercat să aducă cât mai mulţi reprezentanţi, pentru a convinge că nemulţumirile nu mai pot fi 
acoperite cu promisiuni. La proteste, unul dintre participanți a venit legat cu lanțuri: „M-am legat cu lanţuri la 
picioare pentru că ne simţim prizonierii incompetenţei”, a declarat el. 
„Majoritatea sunt agenţi. Ei muncesc, ei sunt interfaţa Poliţiei Române, dar ei au drepturile cele mai mici, din 
păcate”, spune Iulian Surugiu, președintele sindicatului SNAP. 
Câteva sute de sindicalişti din penitenciare s-au alăturat protestului poliţiştilor, dar şi angajaţi de la Medicină 
Legală. 
„Eu am pierdut, sunt asistent medical, cu pregătire, am pierdut 4 milioane 600 la salariu, nu am primit nici măcar 
întreg transferul de contribuţii de 25 la sută”, spune Camelia Drăgan, asistent medicină legală.00:0001:18 
ACTUALIZARE ORA 13:00  Aproape 7000 de sindicalişti din poliţie, penitenciare, dar şi din sistemul de medicină 
legală protestează, la această oră, în faţa Palatului Victoria. Oamenii au mărşăluit prin centrul Capitalei, de la 
sediul Ministerului de Interne, unde şi-au strigat nemulţumirile în prima parte a zilei. Salarii mai bune, condiţii de 
muncă decente, dar şi acoperirea golurilor din schema de personal - acestea sunt principalele solicitări. 
 
Mii de poliţişti din întreaga țară și angajați din Penitenciare au participat sâmbătă la un protest în Capitală. 
Oamenii se plâng de salariile mici şi de condiţiile proaste în care trebuie să muncească. 
ACTUALIZARE 12:25 Polițiștii au ajuns în Piața Victoriei. 
ACTUALIZARE 12:00 Peste 4.000 de poliţiştii şi angajaţii de la penitenciare sunt acum în marş prin centrul 
Capitalei. Ţinta lor este sediul Guvernului, după ce toată dimineaţa au protestat în faţa Ministerului de Interne. 
Conducerea MAI nu i-a primit însă la discuții pe liderii de sindicat. 
Protestatarii, majoritatea cu vuvuzele, scandează împotriva ministrului justiţiei, a Guvernul şi a PSD. 
ACTUALIZARE 11:00  În jur de 3.500 de poliţişti şi angajaţi din penitenciare sunt acum în faţa Ministerului de 
Interne.  Câțiva dintre ei își spun nemulțumirile: 
„Am venit aici pentru un motiv simplu: ne-am săturat să fim plătiţi ca în anul 2009, în timp ce ni se cere să 
muncim ca în anul 2018”. 
„Privind dotarea, ce vă putem spune, posturile de poliţie arată jalnic, vrem să fie reparate, avem poliţii din 
Babadag, Săveni, din ţară, arată groaznic” 
 
„Suntem insuficient dotaţi, nu ne putem apăra în faţa infractorilor, iar faptul că Guvernul vrea să plătească 
deţinuţii ne-a adus în această stare în care am venit să protestăm, chiar dacă afară sunt temperaturi cu minus 
grade”. 
Liderul sindicatului polițiștilor, Dumitru Coarnă, spune că nemulțumirile sunt multiple. Printre ele, faptul că există 
un deficit de 30.000 de oameni și în aceste condiții nu se poate garanta siguranța cetățeanului: 
„Dacă nu au pârghii (cei de la minister, pentru mărirea salariilor - n.r.), să plece acasă. Dacă nu știu să conducă 
acest minister, le recomandăm să plece. Să vină cineva care știe, care are competență și stăpânește pârghiile”, a 
declarat la Digi24 Dumitru Coarnă. 
Ministerul de Interne spune că principala problemă a sindicaliştilor, cea salarială, va fi rezolvată, însă etapizat. 
Legea salarizării care a intrat deja în vigoare, de anul trecut, prevede creşteri până în 2022. 
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„Oricare dintre aceste categorii bugetare îşi doreşte să fie pusă în grilă încă din primul an, dar trebuie să avem în 
vedere faptul că o creştere salarială pentru toţi bugetarii în acelaşi timp nu este sustenabilă”, a declarat la 
Digi24 Valentin Rîciu,proaspăt renumit consilier al ministrului de interne.00:00 
01:08 
În jurul orei 9:00 deja se strânseseră câteva zeci de manifestanți. Numărul lor a crescut treptat, manifestația - 
foarte gălăgioasă - urmând să dureze până la ora 16:00. 
În replică, Ministerul de Interne condus de Carmen Dan a transmis presei un comunicat în care face mai multe 
precizări legate de toate revendicările protestarilor: 
„1.Legea salarizării bugetare nr. 153/2017 prevede etapele în care vor avea loc creșterile salariilor personalului 
bugetar până în anul 2022. Evident că fiecare categorie profesională își dorește să beneficieze de aceste creșteri 
salariale încă din primul an de aplicare a legii, însă o creștere a salariilor pentru toți bugetarii în același timp nu ar 
fi putut fi sustenabilă din punct de vedere al posibilităților bugetare. 
2. Deși polițiștii și militarii vor intra în grilă în mod etapizat, până în 2022, cu creșteri succesive, an de an,polițiștii 
au beneficiat de măriri salariale în ultimul an, astfel: 
- creștere salarială de 10% în octombrie 2017; 
- creștere salarială de 4-5% la salariul net din ianuarie 2018; 
- mărirea unor sporuri (de 5% sau 10%) pentru 28.000 de polițiști din ianuarie 2018. 
Cel mai mic salariu net din Poliție (al unui agent debutant) a crescut de la 1.373 în decembrie 2016, la 1.776 în 
ianuarie 2018, la care se adaugă norma de hrană de 990 lei și norma de echipament de 250 de lei și alte sporuri, 
după caz. 
Ofițerii de poliție, fără funcție de conducere au salariile nete între1.909 lei și 6.777 lei, la care se adaugă norma 
de hrană de 990 lei și norma de echipament de 250 de lei și alte sporuri, după caz. 
Ofițerii cu funcții de conducere au salariile nete între 2.600 și 11.000 de lei (în cazul chestorilor), la care se 
adaugă norma de hrană de 990 lei și norma de echipament de 250 de lei șialte sporuri, după caz. 
Munca prestată în zilele libere și sărbătorile legale se plătește ca o zi normală de lucru la care se adaugă un spor 
de 75%. 
3. Începând cu luna aprilie 2018, polițiștilor li se vor plăti orele suplimentare efectuate în timpul săptămânii, 
această măsură fiind luată, cu caracter de excepție, numai pentru angajații MAI, în condițiile în care, din anul 
2009, plata orelor suplimentare a fost sistată pentru întreg sistemul bugetar. 
4. Anul acesta se vor achiziționa autoturisme și autospeciale în valoare de 120 milioane de lei.Procedura de 
achiziție este deja începută, fiind urcat anunțul pe SEAP. Dintre acestea, cele mai multe (700-800 buc.) vor fi 
destinate Poliției Române. 
5. Inspectoratul General al Poliției Române a anunțat public că anul acesta va cheltui 9 milioane de lei pentru 
reabilitarea unor sedii de poliție. Din această sumă, 7 milioane lei sunt destinate reabilitării unor posturi de poliție 
din mediul rural, iar 2 milioane pentru secțiile de Poliție din Capitală. 
6. Poliția Română va achiziționa veste anti-glonț și veste anti-înjunghiere (70.000 de buc.), căști anti-glonț cu vizor 
(1.000 buc.) și scuturi anti-glonț (370 buc.). 
7. Pentru reducerea deficitului de personal estimat la aprox. 23.000 de oameni, MAI va încadra anul acesta peste 
7.000 de oameni, dintre care peste 3.000 în Poliția Română. 
8. Referitor la propunerea de modificare a Legii 360/2002 privind statutul polițistului, facem precizarea că 
prevederile pe care MAI vrea să le modifice au ca scop împiedicarea accesării unor mecanisme prin care polițiștii 
refuzau repunerea pe funcții în urma unor reorganizări sau a altor situații, iar în acest mod ieșeau la pensie la 40 
de ani sau chiar la vârste mai tinere. În mod clar prevederile nu urmăresc mutarea abuzivă a polițiștilor de pe o 
funcție pe alta. 
Această prevedere a fost solicitată explicit de către reprezentanții sindicali (iar intervențiile publice ale acestora 
sunt bine cunoscute de către mass-media), pensionarea din MAI la vârste tinere fiind o temă care a generat o 
întreagă dezbatere publică în vara anului trecut. 
9. O altă modificare propusă la statutul polițistului este aceea ca, atunci când față de un polițist se începe o 
cercetare prealabilă, acesta să fie pus la dispoziția unității până la finalul cercetărilor. Polițistul va fi plătit în 
continuare pentru acea funcție, dar i se vor delega alte atribuții până la clarificarea situației. În prezent, polițistul 
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chiar dacă este reclamat că a avut o conduită în afara cadrului legal, rămâne în continuare în același loc de 
muncă”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Senat: Amendamentele senatorilor pentru legile Justiţiei, dezbătute luni în Comisia specială 
Cele trei legi ale Justiţiei adoptate săptămâna trecută de Camera Deputaţilor vor fi din nou dezbătute luni în 
Comisia specială care, începând cu ora 10,00, va analiza amendamentele depuse de senatori până joi la ora 15,00, 
actele normative putând fi incluse de Biroul permanent, pentru dezbatere şi vot, pe ordinea de zi a şedinţei de 
plen a Senatului de luni după-amiază, dacă raportul Comisiei speciale va fi finalizat. 
 
Camera Deputaţilor a adoptat marţi, în calitate de prim for sesizat, modificările la cele trei legi ale Justiţiei - 
304/2004 privind organizarea judiciară, 303/2004 privind statutul magistraţilor şi 317/2004 privind funcţionarea şi 
organizarea CSM. 
 
Preşedintele Comisiei speciale pentru legile Justiţiei, Florin Iordache, a afirmat că modificările aduse pun în acord 
prevederile acestor acte normative cu deciziile Curţii Constituţionale. 
 
Reprezentaţii Opoziţiei au criticat modul rapid de adoptare a celor trei legi, procedura, precum şi modificările 
făcute. 
 
Prin modificările aduse Legilor 303/2004 şi 317/2004, CSM primeşte atribuţiile de numire şi revocare a conducerii 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, preşedintele României fiind eliminat din procedură. 
 
Legea 303/2004 a fost modificată în sensul că preşedintele României nu poate refuza numirea în funcţie a 
judecătorilor şi procurorilor stagiari. Legea prevedea că preşedintele României poate refuza o singură dată 
numirea judecătorilor şi procurorilor stagiari, iar refuzul motivat se comunica de îndată Consiliului Superior al 
Magistraturii. 
 
De asemenea, tot la Legea 303/2004, a fost eliminată implicarea comisiilor speciale parlamentare pentru 
controlul activităţii serviciilor de informaţii în verificarea declaraţiei olografe date de magistraţi pe propria 
răspundere, potrivit legii penale, din care să rezulte că nu au fost şi nu sunt lucrători operativi, inclusiv acoperiţi, 
informatori sau colaboratori ai vreunui serviciu de informaţii. 
 
A fost redefinită eroarea judiciară. "Statul răspunde patrimonial pentru prejudiciile cauzate prin erorile judiciare. 
Răspunderea statului este stabilită în condiţiile legii şi nu înlătură răspunderea judecătorilor şi procurorilor care, 
chiar dacă nu mai sunt în funcţie, şi-au exercitat funcţia cu rea-credinţă sau gravă neglijentă", prevede textul 
adoptat. 
De asemenea, Legea 317/2004 a fost amendată în sensul că informaţiile privind statutul judecătorilor şi 
procurorilor, organizarea judiciară şi a CSM, precum şi cele legate de cooperarea instituţională devin informaţii de 
interes public. 
 
Secţia de procurori din cadrul CSM aprobă propunerea procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta 
Curte, a procurorului-şef al DNA şi a procurorului-şef al DIICOT de înfiinţare şi desfiinţare a secţiilor în cadrul 
parchetelor, mai prevede textul adoptat. 
 
Potrivit modificărilor aduse la Legea 304/2004, s-a revenit la forma aflată în vigoare la articolul 2 - "Justiţia se 
realizează prin următoarele instanţe judecătoreşti: a) Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie; b) curţi de apel; c) 
tribunale; d) tribunale specializate; e) instanţe militare; f) judecătorii" - şi a fost reformulat articolului privind 
Secţia pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie. 
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Textul adoptat prevede: "Secţia pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie începe să funcţioneze în termen de 3 
luni de la data intrării în vigoare a prezentei legi. Cauzele de competenţa Secţiei pentru investigarea infracţiunilor 
din Justiţie înregistrate la orice structură de Parchet şi nesoluţionate până la data la care Secţia este operaţională 
se înaintează spre soluţionare Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie, de îndată ce aceasta este 
operaţională". 
Senatul este for decizional pentru aceste trei legi.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudorel Toader merge luni în Serbia, unde va discuta cu omologul său despre cazul Sebastian Ghiţă/ Ghiţă: 
Domnul Tudorel mă caută pe mine. Pe ce, pe probele false ale lui Kovesi? 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader merge luni în Serbia, unde va avea o întrevedere cu omologul său, unul dintre 
subiectele care vor fi abordate fiind legat de Sebastian Ghiţă. Evenimentul Zilei anunţă că şi Sebastian Ghiţă va 
merge la Ministerul Justiţiei din Serbia în acelaşi timp cu Toader. 
Sebastian Ghiţă a declarat duminică seara, cu o zi înainte ca Tudorel Toader să meargă în Serbia să discute despre 
extrădarea sa, că ministrul Justiţiei are un comportament duplicitar şi nu înţelege de ce îl vrea în ţară, dacă a 
recunoscut nereguli la DNA Ploieşti. 
Întrebat când va prezenta public imaginile cu Laura Codruţa Kovesi acasă la el în Ploieşti, Sebastian Ghiţă a 
răspuns: "Să îi vedem pe domnul Tudorel şi pe Domnul Dragnea când vor sesiza CCR că văd că domnul Tudorel mă 
caută pe mine, cu probe false, prin Belgrad. Vi se pare normal să vii în Belgrad şi să spui: Da, sigur, mă duc şi sigur 
va fi un punct pe ordinea de zi extrădarea lui Ghiţă. Pe ce, domnule Tudorel, pe probele false ale lui Kovesi? Eu am 
prezentat rapotul domniei sale, al domnului Tudorel, în justiţia din Serbia. Am spus la punctele astea, domnul 
Tudorel arată că sunt probleme la DNA Ploieşti, că sunt probe false, că Negulescu nu ştiu ce a făcut, că Onea nu 
ştiu ce a făcut. Pai ori îşi respectă raportul, ori e distracţia presei de propagandă" 
"Să sesizeze Dragnea şi Tudorel Curtea Constituţională, aşa cum au spus public. La acest comportament duplicitar, 
îmbârligat şi întortocheat al lui nea Tudorel, am dubii. Am văzut multe la viaţa mea", a mai spus Ghiţă, la Antena 
3. 
Sebastian Ghiţă a spus că va depune şi un memoriu pentru suspendarea extrădării sale. "Îi dau memoriu în mână, 
mă gândesc că Toader nu a trăit în România până azi. Ce va spune el? <<Eu sunt Toader şi am venit cu probele 
false ale lui Portocală, ca să nu mă certe propaganda acasă>>", a spus Ghiţă, într-o altă intervenţie, la România Tv. 
Evenimentul Zilei anunţase anterior că fostul parlamentar va merge la Ministerul Justiţiei din Serbia, în acelaşi 
timp cu Tudorel Toader, pentru a depune un momeriu prin care să ceară suspendarea procedurilor de extrădare. 
Ministrul Tudorel Toader a menţionat, în raportul prin care cere revocarea Laurei Codruţa Kovesi, lipsa de reacţie 
a acesteia în verificarea activităţii profesionale şi conduitei unor procurori de la DNA Ploieşti. 
”Săptămâna viitoare, lunea viitoare, la ora 10, voi avea o întrevedere cu ministrul Justiţiei din Serbia. Evident vom 
discuta instrumentele juridice de cooperare dintre cele două state, dar inevitabil va fi şi subiectul acesta. În 
aceeaşi zi, la orele 11.30, voi avea o întrevedere oficială şi cu preşedintele Curţii Constituţionale din Serbia. Noi nu 
putem lua nicio măsură, nu putem face niciun demers de natură să se suprapună, să afecteze activitatea 
judecătorului independent, ca şi cel din România, judecătorului din Serbia. Ce putem să facem noi şi ce spun eu că 
am făcut - cu promptitudine am răspuns la toate solicitările pe care le-au formulat”, a declarat, marţi ,Tudorel 
Toader. 
Toader a precizat că nici ministrul Justiţiei, nici instanţele de judecată din România nu pot genera măsuri de 
accelerare a soluţionării cauzei de către instanţa competentă din Serbia. 
”Ministrul rămâne şi trebuie să rămână pe latura administrativă a activităţii de înfăptuire a Justiţiei, cu atât mai 
mult cu cât este vorba despre un condamnat aflat într-o ţară cu care noi avem instrumentele juridice penale de 
cooperare. Dosarul se află pe rolul instanţei competente din Serbia. Săptămâna trecută instanţa (din Serbia - n.r.) 
a solicitat relaţii suplimentare cu privire la natura conţinutului infracţiunilor pentru care este acuzat şi condamnat, 
cu privire la modalitatea de desfăşurare şi încadrarea juridică. Judecătorii au solicitat lămuriri suplimentare faptice 
cu privire la activitatea infracţională pe care să le deţină şi să decidă în momentul în care vor intra în faza de 
deliberări şi de decizie a respectivei cauze”, a mai spus ministrul Justiţiei. 
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Evenimentul Zilei, publicaţie care a prezentat un interviu în mai multe părţi cu Sebastian Ghiţă, citează surse care 
anunţă că fostul parlamentar va merge la Ministerul Justiţiei din Serbia, în acelaşi timp cu Tudorel Toader, pentru 
a depune un momeriu prin care să ceară suspendarrea procedurilor de extrădare. Motivul: cererea s-ar baza pe 
probe falsificate de procurorii DNA Ploieşti. 
De altfel, Sebastian Ghiţă a acuzat în repetate rânduri procurorii DNA Ploieşti că au fabricat probe împotriva sa şi 
au inventat denunţuri. 
Sebastian Ghiţă a fost eliberat, la finele lunii mai, în Serbia, după ce a plătit o cauţiune de 200.000 de euro, 
neavând însă voie să părăsească Belgradul. 
Fostul parlamentar a fost prins în Belgrad, pe 13 aprilie. Reţinerea lui Sebastian Ghiţă s-a făcut la ora 23.45, acesta 
fiind pe o stradă din Belgrad, alături de fratele său. La legitimare, Ghiţă a prezentat un act de identitate şi un 
permis sloven, în timp ce fratele său le-a dat poliţiştilor actele reale. 
În România, fostul parlamentar a fost văzut ultima oară în noaptea dinspre 19 spre 20 decembrie 2016, când pleca 
de la un eveniment organizat de SRI. Acolo a participat în calitatea sa de membru al comisiei parlamentare de 
control, moment în care poliţiştii care îl filau, la cererea procurorilor, l-au pierdut. Potrivit unor surse, Ghiţă 
conducea pe DN1 cu peste 200 km/h, iar la un moment dat un alt autoturism i-ar fi blocat pe poliţişti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul anunță noua prioritate a României: Trebuie să implementăm acest program la nivelul autorităților 
locale 
"Suntem nu departe de Acordul de la Paris, la care şi România, ca stat membru, a spus da. Trebuie ca fiecărui 
cetăţean, la nivel de autorităţi locale şi centrale, de ONG-uri, să putem să le explicăm că fiecare lucru pe care-l 
facem să fie în concordanţă cu economia şi sistemul”, a spus ministrul Mediului. 
Ea a amintit de discursurile de la COP23, de anul trecut, care se refereau la o colaborare între state pentru a 
diminua emisiile de carbon. "La COP23, s-a discutat despre faptul că trebuie să ne unim ca emisiile de carbon să 
fie diminuate, dar să fie diminuate uniform. Degeaba facem aici programe şi proiecte sau în Germania, dacă peste 
tot pe mapamond nu se face acelaşi lucru”, a afirmat Gavrilescu. 
Ea a susţinut că şi-a propus să înceapă proiecte care să se repercuteze asupra populaţiei, după ce Fondul de 
Mediu a fost aprobat pe 15 februarie. 
"Săptămâna trecută am reînnoit parcul auto naţional, atât pe programul Rabla Clasic, cât şi la Rabla Plus. România 
acordă unul dintre cele mai mari ecobonusuri din Uniunea Europeană - 10.000 de euro şi ne dorim anul acesta ca 
în România să fie peste 2.000 de maşini electrice”, a declarat ministrul. 
Gavrilescu a spus că proiectul care vizează creşterea producţiei de resurse regenerabile şi care va fi lansat în 
săptămânile următoare este destinat autorităţilor locale, pentru a putea să atragă fonduri. "Ne dorim foarte mult 
creşterea producţiei de energie regenerabilă. Vom lansa un proiect prin care să creştem resursele regenerabile. 
Trebuie să facem în rândul populaţiei o educare conştientă, în sensul de protejare a acestor resurse naturale, 
despre cum trebuie să avem grijă de resursele regenerabile, ce se întâmplă cu deşeurile care poluează, ce se 
întâmplă cu emisiile, şi altele decât cele de carbon, tot ce înseamnă marea industrie, marii poluatori”, a adăugat 
ea. 
La aceeaşi conferinţă, Constantin Toma, primarul oraşului Buzău şi membru al Asociaţiei Municipiilor din 
România, a spus că s-a întrebat, după ce a citit cartea „If mayors ruled the world”, ce poate să copieze de acolo şi 
constatarea sa a fost că primarii din România nu au competenţe prea multe. El a spus că după o vizită în Estonia a 
fost "şocat” de digitalizare şi şi-ar dori o Românie mai verde, dar nu ştie ce poate să facă pentru a reduce emisiile 
de carbon şi a cerut sfatul specialiştilor din Germania prezenţi la Bucureşti la Conferinţa despre schimbările 
climatice şi protecţia climei. 
Potrivit primarului, Asociaţia Municipiilor din România reprezintă cele 109 municipii inclusiv cele 6 sectoare, peste 
70% din PIB ul României şi "poate deveni motorul pentru o Românie mai verde, pentru reducerea emisiilor de 
carbon”. 
Constantin Toma şi-a început discursul prin a împărtăşi una dintre cărţile recent citite: "Relativ de curând am citit 
o carte . Am citit cu mare curiozitate această carte. Acolo erau experienţele a 17 primari din toată lumea, inclusiv 
din Germania, şi fiind la prma ediţie - sunt primar de un an şi nouă luni -, m-am întrebat ce pot să copiez şi am 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
constatat că pot să copiez foarte multe. Am constatat că acei primari au competenţe extraordinar de mari. Din 
păcate, în România, în momentul de faţă competenţele unor primari sunt foarte mici: dacă vrei să nu faci nimic, 
nu faci nimic, dacă vrei să faci ceva, încalci legea”. 
Primarii trebuie să aibă mai multe competenţe, a spus Constantin Toma, adresându-se ministrului Graţiela 
Gavrilescu. "Indiferent ce măsuri s-ar lua în Capitală, primarii din cele 109 municipii din România pot fi motorul 
principal (...) pentru că degeaba se dă o lege, o hotărâre de Guvern, că poţi rata acea veste minunată şi în stil 
românesc: adică spui că faci şi faci foarte puţin. Trebuie să ni se dea mai multă competenţă, doamna ministru”. 
Toma a continuat: "Acum să revenim pe Pământ: ...Fac un oraş verde la Buzău şi am constatat că, după ce s-a 
ridicat acea taxă de mediu, la sfârşitul anulului 2017, că de de la 41 000 de maşini am ajuns la 58.000 de maşini. 
17.000 de maşini majoritatea second hand. Românul iubeşte foarte mult maşina germană, poate să fie şi în poză. 
Ce poţi să faci? Locuri de parcare nu avem. Nu pot să interzic să se cumpere maşini. Ca primar necunoscător în 
această funcţie, ce pot face eu în această situaţie? Aproape în fiecare zi se înregistrau 200 de maşini, e adevărat 
din Germania, dar şi alea poluează pentru că sunt de 7-8, 15 ani”, s-a întrebat primarul. 
Constantin Toma a vorbit şi despre vizite pe care le-a făcut în Estonia şi Olanda, prin Asociaţia Municipiilor din 
România, care "a prins viaţă". "Sunt dezbateri multiple, invităm miniştri, facem vizite în toată lumea, în urmă cu 
două săptămâni am făcut o vizită Estonia şi Olanda. Am venit şocaţi de acolo de ce înseamnă digitalizare în 
Estonia şi o ţară provenită din Uniunea Sovietică arată că dacă are viziune şi acţiune, pentru că viziunea fără 
acţiune e frustrare, şi acţiunea fără viziune înseamnă haos. Din păcate, după 90, în România nu am avut nici 
viziune şi nici acţiune şi nu am găsit încă răspunsul”, a spus el. 
La conferinţă au participat şi ambasadorul Germaniei în România, Cord Meier-Klodt, cercetători şi autorităţi din 
domeniul protecţiei mediului din Germania. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Data de 26 martie este un termen fiscal important. Cine trebuie să treacă luni, urgent, pe la ANAF 
În calendarul obligaţiilor fiscale, publicat pe site-ul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), data de 26 
martie este stabilită ca termen important de raportare şi/sau plată pentru mai multe categorii de contribuabili. 
MEDIAFAX prezintă, în continuare, pricipalele obligaţii fiscale şi contribuabilii vizaţi de acestea la termenul 26 
martie. 
** Plata taxei anuale aferente autorizaţiei de exploatare a jocurilor de noroc, pentru trimestrul următor. Sunt 
vizaţi Organizatorii de jocuri de noroc caracteristice activităţii cazinourilor şi jocurile tip slot-machine. Prevederi 
normative: OUG 77/2009 art.14 alin.(2) lit.b) pct.(i), B. 
** Plata taxelor aferente licenţelor de organizare a jocurilor de noroc, precum şi taxele anuale aferente 
autorizaţiilor de exploatare a jocurilor de noroc, pentru jocuri loto şi pariuri mutuale - pentru anul în curs. Este 
vizată Compania Naţională "Loteria Română" SA. Prevederi normative: OUG 77/2009 art.14 alin.(2) lit.c). 
** Efectuarea plăţilor anticipate privind impozitul pe venit aferente trimestrului I 2018. Sunt vizaţi contribuabilii 
care realizează venituri din activităţi independente, cedarea folosinţei bunurilor (cu excepţia veriturilor din 
arendare), activităţi agricole impuse în sistem real, silvicultură şi piscicultură. Prevederi normative: Legea 
227/2015 art.121 alin.(4). 
** Plata impozitului reţinut la sursă în luna precedentă. Sunt vizaţi plătitorii următoarelor venituri din drepturi de 
proprietate intelectuală; din premii şi jocuri de noroc; obţinute de nerezidenţi; din alte surse. Prevederi 
normative: Legea 227/2015 art.72 alin.(3), art.73 alin.(1) şi (4), art.110 alin.(6), art.115 alin.(3), art.224 alin.(5) şi 
(6). 
** Plata contribuţiei de asigurări sociale de sănătate aferentă trimestrului I 2018. Sunt vizate persoanele fizice 
care realizează venituri din activităţi independente, care determină venitul net anual în sistem real şi/sau pe baza 
normelor anuale de venit. Prevederi normative: Legea 227/2015 art.151 aln.(2). 
** Depunerea Declaraţiei privind obligaţiile de plată la bugetul de stat (Formularul 100). Sunt vizaţi, pentru 
depunere lunară, contribuabilii care au următoarele obligaţii de plată la bugetul de stat: 
- impozit pe venitul persoanelor fizice - impozit pe veniturile din dividende distribuite persoanelor fizice, impozit 
pe veniturile din dobânzi, impozit pe veniturile din premii, impozit pe veniturile din jocuri de noroc, impozit pe 
veniturile din transferul proprietăţilor imobiliare din patrimoniul personal, impozit pe veniturile din pensii, impozit 
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pe veniturile din drepturi de proprietate intelectuală, impozit pe veniturile din arendarea bunurilor agricole, 
impozit pe veniturile din alte surse, datorat de persoanele fizice; 
- impozit pe veniturile obţinute din România de nerezidenţi; 
- taxa anuală de autorizare a jocurilor de noroc; 
- alte obligaţii de plată lunare prevăzute în OPANAF 587/2016 la anexa 4, cap. I, pct. 1, subpct. 1.1. 
Pentru alte termene, sunt vizaţi contribuabilii care au următoarele obligaţii de plată la bugetul de stat: 
- pentru plăţile anticipate aferente trimestrului IV, în cazul contribuabililor care declară şi plătesc impozit pe profit 
anual; 
- în cazul impozitului pe profit datorat de contribuabilii care au optat pentru anul fiscal diferit de anul 
calendaristic; 
- alte obligaţii de plată prevăzute în OPANAF 587/2016 la anexa 4, cap. I, pct. 1, subpct. 1.3 (vezi instrucţiunile de 
completare din formular). Prevederi normative: OPANAF 587/2016. 
** Declararea şi plata impozitului pe profit pe anul precedent (Formularul 101). Sunt vizaţi plătitorii de impozit pe 
profit, dar şi contribuabilii care au optat pentru un exerciţiu financiar diferit depun declaraţia şi plătesc impozitul 
până pe data de 25 a celei de-a treia luni de la închiderea anului fiscal modificat. Prevederi normative: Legea 
227/2015 art.42, OPANAF 3386/2016. 
** Depunerea Declaraţiei privind obligaţiile de plată a contribuţiilor sociale, impozitului pe venit şi evidenţa 
nominală a persoanelor asigurate pentru luna precedentă (Formularul 112). Sunt vizate persoanele fizice şi 
juridice care au calitatea de angajatori sau sunt asimilate acestora, instituţiile prevăzute la art. 136 lit. d) - f) din 
Codul fiscal, precum şi persoanele fizice care realizează în România venituri din salarii sau asimilate salariilor de la 
angajatori din state care nu intră sub incidenţa legislaţiei europene aplicabile în domeniul securităţii sociale, 
precum şi a acordurilor privind sistemele de securitate socială la care România este parte. Prevederi normative: 
Legea 227/2015 art.147 alin.(1), OMFP 1209/2018. 
** Depunerea Declaraţiei privind veniturile sub formă de salarii şi asimilate salariilor din străinătate obţinute de 
către persoanele fizice care desfăşoară activitate în România pentru luna precedentă (Formularul 224). Sunt 
vizate persoanele fizice care îşi desfăşoară activitatea în România, obţin venituri sub formă de salarii sau asimilate 
salariilor de la angajatori care nu au sediu social, sediu permanent sau reprezentanţă în România şi care datorează 
contribuţiile sociale obligatorii pentru salariaţii lor, potrivit prevederilor legislaţiei europene aplicabile în domeniul 
securităţii sociale, precum şi ale acordurilor privind sistemele de securitate socială la care România este parte, şi 
care nu au încheiat cu angajatorul un acord referitor la obligaţia declarării şi plşţii contribuţiilor sociale obligatorii. 
Prevederi normative: Legea 227/2015 art. 82 alin.(2), OPANAF 3780/2017. 
** Depunerea Decontului de taxă pe valoarea adăugată (Formularul 300). Sunt vizate persoanele impozabile 
înregistrate în scopuri de TVA conform art. 316 din Legea nr.227/2015; Formularul 300 se depune lunar, 
trimestrial, semestrial, anual ori la altă dată, după caz (vezi instrucţiunile de completare din formular). Prevederi 
normative: Legea 227/2015 art.323 alin.(1), OPANAF 591/2017. 
** Depunerea Decontului special de taxa pe valoarea adăugată pentru luna precedentă (Formularul 301). Sunt 
vizate persoanele menţionate în instrucţiunile de completare a formularului, pentru fiecare secţiune. Prevederi 
normative: Legea 227/2015 art.324 alin.(2), OPANAF 592/2016. 
** Depunerea Declaraţiei privind sumele rezultate din ajustarea taxei pe valoarea adăugată (Formularul 307). 
Sunt vizate persoanele impozabile prevăzute la art.280 alin.(6), art.270 alin.(7), art.310 alin.(7), art.316 alin.(11) 
lit.a) - e) şi g) din Legea nr.227/2015. Prevederi normative: OPANAF 793/2016. 
** Depunerea Declaraţiei privind taxa pe valoarea adăugată datorată de către persoanele impozabile al căror cod 
de înregistrare în scopuri de taxă pe valoarea adăugată a fost anulat conform art.316 alin. (11) lit. a) - e), lit. g) sau 
lit. h) din Legea 227/2015 privind Codul fiscal (Formularul 311). Sunt vizate persoanele impozabile al căror cod de 
TVA a fost anulat conf. Art. 316 alin. (11) lit. a) - e), lit. g) sau lit. h) din Legea nr.227/2015 şi care efectuează în 
perioada în care nu au cod valid de TVA, livrări şi/sau achiziţii /prestări de bunuri/ servicii care sunt obligate la 
plata TVA . Prevederi normative: OPANAF 188/2018. 
** Depunerea Declaraţiei recapitulative privind livrările/achiziţiile/prestările intracomunitare de bunuri pentru 
luna precedentă (Formularul 390 VIES). Sunt vizaţi contribuabilii înregistraţi în scopuri de TVA conform art. 316 
sau art.317 din Legea nr.227/2015 Legea 227/2015 art. 325. Prevederi normative: OPANAF 591/2016. 
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** Depunerea notificării pentru încetarea aplicării sistemului TVA la încasare (Formularul 097). Sunt vizate 
persoanele impozabile care depăşesc plafonul de 2.250.000 de lei şi persoanele impozabile care renunţă la 
aplicarea sistemului TVA la încasare. Prevederi normative: OPANAF 1503/2016. 
** Plata taxei anuale pentru autorizaţia de exploatare a jocurilor de noroc (sumele care rezultă din aplicarea 
procentelor prevăzute în anexă la veniturile estimate de operatorul economic, dar nu mai puţin decât taxa anuală 
minimală - până la data de 25 inclusiv a lunii următoare celei în care documentaţia a fost aprobată; în cazul în 
care, în cursul anului de autorizare, încasările efective depăşesc încasările estimate prin documentaţia prezentată 
la data autorizării, taxa se va recalcula prin aplicarea cotei procentuale asupra încasărilor efective cumulate de la 
începutul perioadei de autorizare. Recalcularea se va efectua lunar, începând cu prima lună în care se 
înregistrează depăşirea rezultatelor estimate. Încasările efective cumulate şi taxa plătită de la începutul perioadei 
de autorizare până la finele lunii precedente celei pentru care se face regularizarea se va declara şi plăti până la 
data de 25 a lunii următoare). Sunt vizaţi organizatorii de jocuri de tip pariu, jocuri de noroc, bingo organizate prin 
TV, pariuri on-line, jocuri bingo prin internet, sisteme de telefonie fixă sau mobilă, jocuri de noroc on-line. 
Prevederi normative: OUG 77/2009 art. 14 alin. (2) literele b) şi iii). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Incertitudine, haos şi nepăsare: BNR şi Teodorovici o dau la întors pe BOMBA cu CEAS a PLAFONĂRII 
DOBÂNZILOR 
Deputaţii sunt aşteptaţi să decidă marţi, într-o şedinţă comună a Comisiilor Juridice şi de Buget, ce fac cu 
propunerea de lege iniţiată de Senatorul Daniel Zamfir, care propune plafonarea tuturor dobânzilor practicate în 
România – pentru creditele ipotecare la de două ori şi jumătate dobânda de politică monetară pentru creditele 
ipotecare şi 18% pentru cele de consum. Păstrează aceste plafoane sau iau în seamă vocile care spun că este o 
măsură populistă care va afecta tocmai acei consumatori pe care pretinde că îi protejează? 
Senatorul PNL, care nu a făcut un secret din faptul că duce o luptă la baionetă cu sistemul bancar din România şi 
cu conducerea BNR, în speţă cu Guvernatorul Mugur Isărescu, nu a oferit până la această oră un studiu de impact 
care să demonstreze că valorile propuse de el nu vor da peste cap piaţa de creditare. Asta în pofida 
multiplelor semnale de alarmă trase de zeci de specialişti, antreprenori şi economişti, care susţin că, dacă legea 
lui Zamfir trece în forma actuală, ea va afecta grav deopotrivă clienții și industria financiară, dar mai ales pe 
românii cu venituri mici, care nu vor mai avea acces la niciun tip de creditare. 
Practic, cu toate că parlamentarii sunt pe ultima sută de metri în luarea unei decizii, încă nu este clar pentru 
nimeni care sunt efectele potenţiale ale acestei legi. Şi majoritatea decidenţilor care ar avea un cuvânt 
instituţional de spus au ales să tacă. Un avertisment clar a venit de la delegaţia FMI care a vizitat România. 
Reprezentanţii Fondului au fost cei care au spus cu subiect şi predicat că această propunere poate cutremura 
piaţa creditelor din ţara noastră şi, ca efect secundar, poate duce chiar la încetinirea creşterii economice a 
României, bazată în acest moment în primul rând pe consum. Şi voci din BNR au atras atenţia că proiectul nu face 
bine nici consumatorilor şi nici pieţei. Supriză, însă, în punctul de vedere dat de Guvern, BNR spune că măsura nu 
va afecta în niciun fel băncile. Cumva, la cald, reprezentanţii Băncii Centrale nu sunt de acord cu propunera lui 
Zamfir. La rece, pe hârtie, este transmis un punct de vedere pe o lege veche, punct de vedere care spune că 
decizia din Parlament nu e de interes pentru BNR pentru că nu are niciun efect. 
Lucrurile nu sunt deloc mai clare nici peste drum de Parlament, la Ministerul Finanţelor. Cu toate că 
ministrul Eugen Teodorovici a susţinut public că este adeptul pieţei libere şi nu este de acord ca statul să intervină 
cu reglementări în piaţa financiară, subliniind chiar că piaţa trebuie „să fie cea care are mecanismele necesare 
pentru a se regla”, MFP nu a avut observaţii când s-a pus problema să spună cu subiect şi predicat ce nu e bun în 
lege. O schimbare de atitudine majoră din partea lui Eugen Teodorovici, ţinând cont că în urmă cu câteva luni, 
când era simplu senator, îi critica pe predecesorul său la Finanţe, fostul ministru Ionuţ Mişa, sau pe alţi colegi 
parlamentari ori de câte ori o iniţiativă de-aleacestora avea potenţialul să bulverseze economia. 
În paralel, toţi actorii importanţi din industria financiară ţipă din toţi plămânii că, dacă legea lui Zamfir va trece şi 
de Camera Deputaţilor, actualele plafoane vor bulversa iremediabil piaţa serviciilor financiare din ţara noastră. 
Efectele se vor vedea în limitarea creditării de către bănci, redirecţionarea banilor băncilor pe alte pieţe şi nici mai 
mult, nici mai puţin decât un mare lacăt pus pe uşile tuturor IFN-urilor care sunt căutate astăzi de românii cu 
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veniturii reduse. Ca efect indirect iminent, specialiştii din economie şi băncile se aşteaptă la stimularea pieţei 
negre de credite de consum, respectiv a fenomenului cămătăriei. 
Surse din cadrul coaliţiei PSD-ALDE din Camera Deputaţilor ne-au transmis că, cel mai probabil, subiectul 
plafonării dobânzilor va fi tranşat urmând principiile „judecăţii solomonice”. „Altfel, dacă mergem la virgulă pe 
varianta venită de la Senat şi ajutăm oamenii cu impunerea unor dobânzi mici, îi ajutăm în ghilimele, pentru că nu 
va mai fi nimeni care să le dea împrumuturi oamenilor, că i-am omorât pe toți. Poate se trezesc și eternii șefi de la 
BNR din somn şi ne spun şi nouă cum e mai bine!”, a declarat un parlamentar din arcul puterii, implicat în 
dezbaterile care urmează să aibă loc marţi în şedinţa comună a comisiilor Juridică şi de Buget. Cel mai probabil, 
parlamentarii din comisiile reunite vor fi de acord ca dobânzile practicate de bănci și IFN-uri să fie plafonate la un 
nivel care să evite situaţii absurde, în care DAE ajungea la valori de patru sau cinci cifre, şi să fie coborât la o 
valoare de două cifre, ceea ce ar fi din start considerat un succes al actualei coaliţii PSD-ALDE. În acest fel, IFN-
urile care practicau DAE de 5.000-10.000% vor fi potolite odată pentru totdeauna, iar cele care vor putea să 
acorde împrumuturi la aceste valori de DAE cu două cifre să poată supravieţui în continuare. Similar, şi în cazul 
băncilor, semnalul din Cameră va fi că acestea vor trebui să se mulţumească cu o limită a dobânzii practicate care 
să le permită să acorde în continuare credite şi să facă profit în România, dar la o limită decentă a dobânzilor 
practicate de acestea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Nuclearelectrica a redus la jumătate puterea Unităţii 2 a centralei Cernavodă, după ce a OPRIT Reactorul 1 
Nuclearelectrica SA a anunţat, într-un comunicat transmis duminică, reducerea Unităţii 2 a centralei 
nuclearoelectrice (CNE) Cernavodă la 55%, la aproximativ 300 MW, după ce a oprit controlat Unitatea 1. 
„Reducerea de putere a Unităţii 2 CNE Cernavodă este cauzată de necesitatea înlocuirii unei piese (rulment) la 
motorul unei pompe de condensare, din partea clasică a centralei. Reducerea de putere până la 55% este 
necesară în vederea opririi echipamentului pentru reparaţii”, precizează Nuclearelectrica. 
Pe durata reducerii de putere, Unitatea 2 CNE Cernavodă va fi conectată la Sistemul Energetic Naţional şi va 
funcţiona la o putere de 300 MW. 
„Unitatea 2 CNE Cernavodă va reatinge puterea nominală după efectuarea lucrărilor de remediere şi înlocuirea 
echipamentului, durata preconizată a reducerii de putere fiind de circa 16 ore până la atingerea puterii 
nominale”, se mai arată în comunicat. 
Reducerea de putere a Unităţii 2 şi lucrările de remediere „nu vor avea impact advers asupra personalului, 
populaţiei şi mediului înconjurător, acestea fiind realizate în funcţie de specificaţiile şi procedurile centralei”, 
menţionează Nuclearelectrica. 
Tot duminică, Nuclearelectrica SA a anunţat că Unitatea 1 a centralei de la Cernavodă a fost oprită controlat, 
întreruperea funcţionării fiind estimată să dureze 48 de ore din momentul opririi centralei. 
„Decizia de a opri controlat Unitatea 1 CNE Cernavodă a fost determinată de apariţia unui defect la unul dintre 
sistemele de proces ale centralei, iar acţionarea în conformitate cu proiectul centralei conduce la necesitatea 
opririi controlate”, se arată într-un comunicat transmis duminică de Nuclearelectrica. 
Specialiştii CNE Cernavodă analizează integrat cauza, iar Unitatea 1 va fi repornită imediat ce lucrările de 
remediere vor fi finalizate. „Estimăm că oprirea va avea o durată de aproximativ 48 de ore”, precizează 
Nuclearelectrica. 
La fel ca în cazul reducerii puterii de la Unitatea 2, lucrările de remediere de la Unitatea 1 Cernavodă „nu vor avea 
niciun impact advers asupra personalului, populaţiei şi mediului înconjurător, acestea realizându-se în 
conformitate cu procedurile specifice ale centralei”, a mai comunicat Nuclearelectrica. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Băsescu, printre politicienii care conduc manifestaţiile pro-unioniste de la Chişinău: Cerem Parlamentelor 
României şi Republicii Moldovei să voteze Unirea! 
Fostul preşedinte, Traian Băsescu, a cerut duminică, la Chişinău, Parlamentului României şi Parlamentului 
Republicii Moldova să voteze unirea celor două ţări, în cinstea Centenarului Unirii. 
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„Aici, astăzi, venim cu al doilea mare eveniment şi cerem Parlamentelor de la Bucureşti şi Chişinău ca în cel mai 
scurt timp, în cinstea Centenarului Unirii, să voteze, din nou, unirea! Unii spun: e greu! Nu le e ruşine? Dar acum 
100 de ani românilor le-a fost mai uşor să facă Unirea? Nu, le-a fost mai greu şi au făcut-o. Avem obligaţia ca 
astăzi s-o facem şi noi, şi vă spun pentru ce: în primul rând, suntem singura ţară care mai acceptă să trăiască după 
voinţa lui Stalin şi Hitler. Balticii au fost băgaţi prin pactul ticălos, Ribbentrop-Molotov, în Uniunea Sovietică. 
Astăzi, sunt în NATO şi în Uniunea Europeană”, a declarat Băsescu, la „Marea Adunare Centenară”, manifestaţie 
dedicată împlinirii a 100 de ani de la unirea Basarabiei cu România. 
Acesta a adăugat că România a rămas aşa cum a semnat Molotov şi Ribbentrop prin voinţa lui Stalin şi Hitler. 
„Este o chestiune de demnitate naţională reîntregirea ţării. Moldova este parte a României. Moldovenii sunt 
cetăţeni ai României. Am văzut aici, în piaţă, copii, părinţi cu copii de mână, oameni maturi, intelectuali, militari şi 
toţi vrem un singur lucru: reîntregirea ţării. Unirea, unirea este cea de care are nevoie şi România, şi Republica 
Moldova. Nu există alt drum pentru restabilirea demnităţii poporului român decât reîntregirea ţării. Dacă 
România a avut două mari obiective: unul a fost să-şi asigure securitatea, a intrat în NATO. Al doilea, a fost să-şi 
asigure prosperitatea poporului român. A intrat în Uniunea Europeană, care garantează o viitoare prosperitate. Al 
treilea obiectiv de ţară nu poate fi decât unirea României cu Republica Moldova. Unire! Eu vă asigur că voi 
rămâne alături de Partidul Unităţii Naţionale din Republica Moldova un dedicat şi devotat om care va lupta pentru 
Unire!”, a conchis Traian Băsescu. 
(Sursa: gandul.info) 
 

 Ministerul Românilor de Pretutindeni cere urgentarea repatrierii trupurilor celor cinci români morţi în Cehia, 
după explozia de la uzina chimică 
Ministrul pentru românii de pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, s-a întâlnit, sâmbătă, cu reprezentanţii firmei 
unde lucrau cei 5 români, victime ale exploziei de la uzina chimică din Cehia, solicitând urgentarea procedurilor 
pentru repatrierea trupurilor celor cinci români morţi în Cehia. 
Ministrul pentru românii de pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, alături de subsecretarul de stat Victor Ionescu 
din cadrul Ministerului pentru Românii de Pretutindeni şi de membrii Ambasadei României la Praga au avut, 
sâmbătă, întrevederi cu reprezentanţii firmei unde lucrau cei 5 români, victime ale exploziei de la uzina chimică 
din localitatea Kralupy nad Vltavou. 
„Am avut discuţii cu directorul uzinei şi cu reprezentanţii firmei şi am solicitat urgentarea procedurilor, astfel încât 
repatrierea trupurilor românilor să fie rapidă. În aceste momente, familiile au nevoie să fie acasă”, a declarat 
ministrul Natalia-Elena Intotero, potrivit unui comunicat de presă. 
În documentul citat se precizează că Natalia Intotero s-a întâlnit cu membrii a patru dintre familiile care au rude 
implicate în accident şi a discutat în detaliu despre modalităţile prin care Guvernul României îi poate sprijini. 
Totodată, Intotero a discutat prin telefon şi cu membrii celei de a cincea familii, care nu s-a putut deplasa la Praga, 
şi i-a asigurat de susţinerea statului român. 
„Alături de colegi de la Ministerul Afacerilor Externe vom depune toate diligenţele pentru a fi alături de familiile 
românilor. Acest tragic eveniment arată încă odată că trebuie să intensificăm eforturile de prevenţie în ceea ce 
priveşte protecţia în muncă, dar mai ales să augmentăm campaniile de informare. Românii trebuie să fie echipaţi 
cu toate informaţiile în momentul în care decid să plece în străinătate, vorbim aici de legislaţia în domeniul muncii 
în statul de rezidenţă, de asigurările de viaţă care reprezintă un subiect delicat dar sunt esenţiale, de unde pot 
apela pentru ajutor şi de sprijinul pe care statul român îl poate oferi. Vom aborda toate aceste subiecte şi multe 
altele în Campania Naţională <<Informare acasă, siguranţă în lume!>>, proiect al ministerului care va avea loc în 
vară”, a explicat ministrul. 
De asemenea, Ministerul pentru Românii de Pretutindeni menţine dialogul cu familiile celor dispăruţi şi le asigură 
de întreaga compasiune şi solidaritate. 
Ministerul Afacerilor Externe a anunţat, vineri, că numărul românilor morţi în explozia din Cehia se ridică la cinci. 
Cel puţin şase oameni au murit în urma unei explozii ce a avut loc, joi, la uzina chimică Unipetrol din oraşul Kralupi 
nad Vltavou, situat în nordul capitalei Cehiei, a relatat presa locală, citată de site-ul postului BBC News. Mai multe 
persoane au fost grav rănite, prezentând arsuri pe suprafaţa corpului. Reprezentanţii uzinei Unipetrol au precizat 
că explozia s-a produs în urma unui incendiu izbucnit la un rezervor. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Eurostat vine cu noi statistici DEVASTATOARE: România, în topul ţărilor cu SCĂDERI SEMNIFICATIVE a locurilor 
de muncă ocupate 
Noi statistici devastatoare de la Eurostat! România apare în topul regiunilor cu cele mai mari scăderi a gradului de 
ocupare a forţei de muncă din UE, cu Moldova (-3,8%) şi Oltenia (-3%). La polul opus, în topul regiunilor cu cea 
mai mare creştere a ocupării forţei de muncă au fost Polonia (+4,8%) şi Spania (+4,7%), arată un studiu Eurostat, 
citat de România TV. La nivelul Uniunii Europene, ocuparea forţei de muncă a crescut cu 1,2% în 2016. 
În UE, cele mai mari scăderi a locurilor de muncă pe regiuni au fost înregistrate în Nord-Est Moldova (-3,8%) şi 
Sud-Vest Oltenia (-3,0%), urmate de regiunea Wielkopolskie din Polonia (-2,5%), Severoiztochen din Bulgaria (-
2.3%) şi Śląskie din Polonia (-2.2%). 
 
Potrivit Eurostat, 231 (84%) din regiunile Uniunii Europene au înregistrat o creştere a numărului de locuri de 
muncă în 2016. În alte 32 de regiuni, numărul persoanelor angajate a scăzut, iar în alte 12 locurile de muncă au 
rămas stabile.  
 
Cele mai ridicate rate de creştere a ocupării forţei de muncă au fost înregistrate în regiunea Ciudad Autónoma de 
Melilla, din Spania (+ 4,8%), şi în regiunile poloneze Pomorskie şi Warmińsko-Mazurskie (ambele +4,7%), în 
Podkarpacie (+ 7,9%) şi Opolskie (+ 5,9%). 
Citeşte şi: Partidul Social-Democrat, DAT ÎN JUDECATĂ: Viceprimarul Harabagiu iese LA ATAC, după ce a fost 
EXCLUS din partid şi DEMIS din funcţie 
În 21 de regiuni din UE, creşterea ocupării forţei de muncă a depăşit 3%. Şase dintre aceste regiuni au fost 
amplasate în Polonia şi în Regatul Unit, două în Italia şi Spania şi câte una în Ungaria, Portugalia, Cipru, Malta şi 
Slovacia. În aceste regiuni, ocuparea forţei de muncă a crescut cu un total de 604.000 de persoane. 
 
În 32 de regiuni ale UE (11% din regiuni), numărul persoanelor angajate a scăzut în 2016. În 17 din aceste regiuni 
numărul angajaţilor a scăzut cu mai mult de 1%. Şase dintre acestea au fost situate în Polonia, patru în Regatul 
Unit, trei în România, două în Bulgaria şi câte una în Grecia şi Italia. Ocuparea forţei de muncă a scăzut cu 278.000 
de persoane în aceste 20 de regiuni. 
„Numărul populaţiei ocupate împărţit la populaţie poate indica diferite situaţii demografice şi de pe piaţa forţei 
de muncă din diferite regiuni (diferenţe în populaţia activă şi rata şomajului) şi arată fluxurile de navetă către sau 
din anumite regiuni, deoarece statisticile privind ocuparea forţei de muncă se bazează pe rezidenţă. Acest 
indicator poate explica unele variaţii ale PIB pe cap de locuitor”, notează autorii studiului. 
În ansamblu, în Uniunea Europeană, raportul de ocupare pe locuitor este de 45%. În 10 regiuni, acesta depăşeşte 
60%, cu cele mai mari procente din Inner London - vest (169%), Luxemburg (72%), Praga şi Bratislava (ambele 
71%). 
„Aceste date privind ocuparea forţei de muncă la nivel regional sunt elaborate pe baza conturilor naţionale”, 
precizează Eurostat - biroul de statistică al Uniunii Europene. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Iohannis a participat la reuniunea CE, unde liderii europeni au condamnat atacul cu agent neurotoxic din 
Marea Britanie 
Preşedintele Klaus Iohannis a participat, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului European, la Bruxelles, unde au fost 
discutate evaluarea negocierilor privind Brexit, dar şi atacul cu agent neurotoxic din Marea Britanie, context în 
care toţi liderii europeni au condamnat recentul atac din Salisbury 
În cadrul reuniunii Consiliului European în format UE 27 a fost evaluat rezultatul negocierilor cu Marea Britanie 
privind Brexit în legătură cu perioada de tranziţie solicitată de partea britanică şi au fost adoptate liniile directoare 
care vor sta la baza discuţiilor cu Marea Britanie pentru cadrul viitoarelor relaţii, potrivit unui comunicat al 
Administraţiei Prezidenţiale. 
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„Liderii europeni au agreat că au fost îndeplinite toate obiectivele importante din mandatul negociatorului şef 
privind perioada de tranziţie. Printre acestea, din perspectiva României, un obiectiv prioritar l-a reprezentat 
asigurarea aceloraşi drepturi, conform acordului de retragere, pentru cetăţenii UE care vor sosi în Marea Britanie 
între martie 2019 şi decembrie 2020”, se arată în documentul citat. 
De asemenea, au fost adoptate liniile directoare care vor sta la baza discuţiilor cu Marea Britanie pentru cadrul 
viitoarelor relaţii dintre Uniunea Europeană şi Regatul Unit, acestea urmărind definirea unui parteneriat strâns cu 
Marea Britanie pe zonele de interes comun, precum domeniul comercial, securitate, apărare, relaţii externe, 
inclusiv din punct de vedere al coordonării politicilor de sancţiuni, mobilitate. 
Cu privire la domeniul mobilităţii, Iohannis a susţinut ferm importanţa unui regim de vize viitor între UE şi Regatul 
Unit, care să fie pe deplin reciproc şi nediscriminatoriu, respectiv aplicarea aceloraşi reguli in raport cu toate 
statele membre ale UE. 
„De asemenea, Preşedintele României a exprimat dorinţa ţării noastre de a fi abordate în negocierile privind 
domeniul mobilităţii cât mai multe dintre ariile de interes pentru cetăţenii UE, permiţând, astfel, un nivel ridicat al 
contactelor interumane şi al activităţii economice. Din perspectiva României, rezultatele obţinute reflectă de o 
manieră semnificativă obiectivele urmărite până în prezent, în special cu privire la drepturile cetăţenilor români 
din Marea Britanie şi la aspectele financiare”, precizează Administraţia Prezidenţială. 
Un alt subiect discutat a fost atacul cu agent neurotoxic din Marea Britanie, context în care toţi liderii europeni au 
condamnat recentul atac din Salisbury şi au exprimat solidaritatea cu Marea Britanie în faţa acestei provocări. 
Consiliul European a subliniat că utilizarea de arme chimice, inclusiv utilizarea oricărei substanţe chimice toxice ca 
armă în orice circumstanţă, este complet inacceptabilă şi trebuie să fie condamnată sistematic şi riguros, iar 
statele membre se vor coordona cu privire la acţiunile care ar trebui luate, în funcţie de răspunsurile furnizate de 
autorităţile ruse. 
„Discuţiile au reliefat importanţa, ca în actualul context, Uniunea trebuie să îşi consolideze rezilienţa la riscurile de 
factură chimică, biologică, radiologică şi nucleară, inclusiv prin intermediul unei cooperări mai strânse între 
Uniunea Europeană şi statele membre ale acesteia, precum şi cu NATO. Uniunea Europeană şi statele sale 
membre trebuie, de asemenea, să continue să îşi consolideze capacităţile de a răspunde ameninţărilor hibride, 
inclusiv în domeniul cibernetic, în cel al comunicării strategice şi în cel al contrainformaţiilor”, se arată în 
comunicat. 
În ceea ce priveşte măsurile anunţate de Preşedintele Statelor Unite ale Americii, Donald Trump, liderii europeni 
au exprimat regretul faţă intenţia administraţiei americane de a impune unilateral tarife la importul de oţel şi 
aluminiu. 
„Pe de altă parte, au luat notă de decizia Preşedintelui Trump de exceptare temporară, până la 1 mai a.c., a 
Uniunii Europene de la aplicarea acestor măsuri. Preşedintele României s-a pronunţat în favoarea comerţului liber 
şi a subliniat că măsurile protecţioniste nu ajută dezvoltării globale. De asemenea, Preşedintele Klaus Iohannis a 
arătat că Statele Unite rămân un aliat important al Uniunii Europene şi a exprimat, alături de ceilalţi lideri 
europeni, convingerea că, urmare dialogului care va fi derulat pe această temă între Comisia Europeană şi 
administraţia americană, Uniunea Europeană va fi exceptată permanent de la aceste măsuri”, arată Administraţia 
Prezidenţială. 
Liderii europeni au reiterat susţinerea fermă pentru sistemul multilateral de comerţ, bazat pe reguli, ca motor de 
creştere economică şi creare de noi locuri de muncă şi au încurajat accelerarea negocierilor comerciale cu 
parteneri terţi, în special cu Mexic şi Mercosur, în vederea convenirii unor acorduri ambiţioase şi echilibrate, 
bazate pe beneficii reciproce şi care să reflecte de o manieră clară interesele statelor membre UE. 

 
În ceea ce priveşte impozitarea economiei digitale, liderii europeni au subliniat necesitatea de a continua 
discuţiile pe acest subiect pentru identificarea unor soluţii echitabile şi eficiente şi au decis reluarea subiectului la 
Consiliul European din iunie 2018. 
„Cu referire la dimensiunea socială a Uniunii Europene, Preşedintele României a evidenţiat sprijinul ţării noastre 
pentru crearea unui Pilon European al Drepturilor Sociale veritabil, în beneficiul tuturor cetăţenilor europeni, 
subliniind, totodată, că, din această perspectivă, implementarea principiilor şi drepturilor statuate prin 
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Proclamaţia Inter-instituţională, andosată la nivel european, necesită o abordare inclusivă şi sustenabilă”, se 
precizează în documentul citat. 
În ceea ce priveşte Piaţa Unică Digitală, discuţiile liderilor europeni au discutat despre necesitatea ca reţelele 
sociale şi platformele digitale să garanteze protejarea deplină a vieţii private a cetăţenilor şi a datelor personale 
ale acestora. Totodată, şeful statului a evidenţiat importanţa eliminării oricăror bariere pe Piaţa Unică. 
Au fost discutate şi aspectele privind politica industrială a Uniunii Europene, context în care Iohannis a subliniat 
necesitatea impulsionării demersurilor de consolidare a bazei industriale europene. 
În contextul discuţiilor privind relaţiile externe ale Uniunii, a fost evidenţiată importanţa menţinerii dialogului UE-
Turcia, menit să contribuie la crearea condiţiilor necesare pentru obţinerea unor evoluţii pozitive în relaţia cu 
acest stat, cu respectarea tuturor criteriilor cadrului de cooperare UE-Turcia. 
Consiliul European a salutat, prin concluziile sale, organizarea Summitului UE-Balcanii de Vest (Sofia, 17 mai 
2018), în cadrul căruia se aşteaptă reafirmarea perspectivei europene a regiunii, lansarea unor iniţiative concrete 
care să îmbunătăţească conectivitatea, dar şi abordarea unor modalităţi de cooperare în gestionarea unor 
provocări comune precum securitatea şi migraţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 SEMNAL de ULTIMA ORĂ din Parlamentul European: 'Comisia Europeană VREA ridicarea MCV-ului în privinţa 
României' 
Comisia Europeană (CE) şi preşedintele ei, Jean-Claude Junker, doresc ridicarea MCV-ului în privinţa României, în 
contextul în care ţara noastră va trebui să aibă o poziţie de putere în negocierea Brexit-ului cu Marea Britanie, din 
2019, când va prelua preşedinţia rotativă a Consiliului UE, a declarat, sâmbătă, la Galaţi, europarlamentarul 
Norica Nicolai (ALDE). 
Totodată, ea a anunţat că a solicitat la Bruxelles, împreună cu europarlamentarul Mircea Diaconu, organizarea 
unei dezbateri pe tema conduitei CE în raport cu statele membre privind mecanismele Justiţiei. 
''Vă pot spune că actuala Comisie Europeană şi preşedintele Junker îşi doresc ridicarea MCV pentru că rolul 
României, în 2019, este foarte important, pentru că la masa negocierilor pe Brexit vor sta CE, Marea Britanie şi 
preşedinţia rotativă. Or, să ai o ţară cu o astfel de etichetare, de corupţie, îşi creează dificultăţi în negociere şi nu 
este deloc uşor să negociezi cu Marea Britanie, care ştiţi cât de vehement se opune pe anumite capitole pe care 
noi le dorim să fie corect reglementate - libera circulaţie a persoanelor şi piaţa unică în care România are mari 
interese şi din care cred că vom ieşi uşor şifonaţi, pentru că noi avem un excendent de balanţă comercială cu 
Marea Britanie de un milliard de euro şi nu e uşor să pierdem acest avantaj competitiv la exportul produselor 
româneşti pe piaţa britanică. Deci Comisia Europeană îşi doreşte ridicarea acestui mecanism şi noi vom presa, ca 
să avem o dezbatere finală în Parlamentul European, eu şi cu Mircea Diaconu am cerut asta - vrem o dezbatere pe 
conduita Comisiei şi pe relaţiile cu statele membre pe mecanismele din Justiţie'', a arătat Norica Nicolai, 
potrivit AGERPRES. 
Norica Nicolai s-a aflat, sâmbătă, la Galaţi, unde au avut loc lucrările Conferinţei Teritoriale de Alegeri a ALDE 
Galaţi. Cei 670 de delegaţi l-au ales ca preşedinte al organizaţiei judeţene pe Cristian Dima, preşedinte interimar 
al filialei din aprilie 2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 PROTESTE violente în Barcelona, după arestarea lui Carles Puigdemont: Peste 50 de oameni au fost răniţi  
Peste 50 de oameni au fost răniţi şi alţi trei ai fost arestaţi în urma unor proteste violente izbucnite în Barcelona, 
dar şi în alte oraşe din Catalonia, ca urmare a arestării fostului lider catalan Carles Puigdemont, relatează The 
Associated Press. 
Mii de manifestanţi au ieşit duminică pe străzile Barcelonei după arestarea lui Puigdemont, iar, în urma unor 
confruntări cu forţele de ordine, 52 de persoane au avut nevoie de îngrijiri medicale, au anunţat autorităţile 
spaniole. 
Protestatarii au trecut şi prin faţa clădirii Comisiei Europene din Barcelona, scandând "Această Europă este o 
ruşine!". 
Potrivit poliţiei, alte trei persoane au fost arestate. 
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Vestea arestării lui Puigdemont a produs ecouri şi la Madrid, unde mii de spanioli au ieşit în stradă pentru a cere 
întoarcerea fostului lider catalan în ţară şi judecarea lui de către o instanţă spaniolă. 
”În Spania nu mai este democraţie, pentru că Guvernul îşi aruncă în închisoare oponenţii politici”, a declarat Paul 
Bakaert, unul dintre avocaţii lui Puigdemont. 
Fostul lider catalan Carles Puigdemont a fost reţinut de autorităţile din Germania, duminică, după ce Spania a 
emis, în urmă cu o zi, un mandat internaţional de arestare pe numele acestuia. Puigdemont a fost reţinut la ora 
locală 11.19 (ora României, 12.19). Arestarea liderului catalan a fost anunţatată de avocatul acestuia, Jaume 
Alonso Cuevilla. 
Carles Puigdemont va fi adus luni în faţa unei instanţe din Germania, care va decide dacă fostul lider catalan va fi 
extrădat în Spania. Acesta riscă până la 30 de ani de închisoare, dacă va fi găsit vinovat de rebeliune. 
Puigdemont este acuzat de răzvrătire şi rebeliune de către justiţia spaniolă. La 27 octombrie 2017, Parlamentul 
Cataloniei a aprobat, prin vot secret, proclamarea independenţei regiunii faţă de Spania şi constituirea unei 
republici, în baza rezultatului de la referendum. Ulterior, Senatul Spaniei a decis să aprobe suspendarea 
autonomiei Cataloniei - prin aplicarea Articolului 155 din Constituţie - şi demiterea tuturor liderilor regionali, 
considerând că declararea independenţei a a fost ilegală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Uniunea Europeană cere OFICIAL clarificări în scandalul utilizării datelor Facebook în scop politic 
Comisarul european pentru Justiţie, Vera Jourova, a cerut companiei Facebook să clarifice dacă utilizatorii 
europeni ai celei mai mari reţele de socializare online au fost afectaţi de sustragerea şi utilizarea ilegală a datelor, 
relatează site-ul Blick.ch. 
"Cer companiei Facebook să ofere mai multe clarificări şi să precizeze ce utilizatori europeni sunt afectaţi", a 
declarat Vera Jourova pentru publicaţia "Bild am Sonntag". 
Pe acest fond, Jourva îi va trimite o scrisoare directorului general al companiei Facebook, Sheryl Sandberg. 
"Utilizarea frauduloasă a datelor a 50 de milioane de utilizatori este complet inacceptabilă", a adăugat aceasta. 
Un activist pentru transparenţă, Christopher Wylie, a dezvăluit pentru publicaţiile The New York Times şi Observer 
că firma Cambridge Analytica, deţinută de miliardarul specializat în tranzacţii speculative Robert Mercer şi 
condusă la acea vreme de Steve Bannon, a participat la campania electorală a lui Donald Trump folosind fraudulos 
profilurile Facebook a peste 50 de milioane de alegători americani pentru a construi un puternic program 
software în scopul anticipării şi influenţării preferinţelor electorale. Aceeaşi companie de consultanţă a fost 
implicată în campania pentru ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană (Brexit). Steve Bannon a devenit în 
august 2017 director al echipei de campanie a lui Donald Trump. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cambridge Analytica în România, pas cu pas. Noile dezvăluiri ale consultantului britanic care susţine că a fost 
ofertat pentru a lucra în campania PSD la parlamentare 
După ce a ieşit la iveală faptul că scandalul Cambridge Analytica ar putea avea ramificaţii şi în România, compania 
fiind suspectată de posibile implicări în campania electorală a PSD pentru alegerile parlamentare din 2016, 
consultatul Rupert Wolfe-Murray, cel care susţine că a fost abordat de companie pentru a fi infiltrat în echipa lui 
Dragnea, face noi dezvăluiri. 
„Atunci când Mark Turnbull, unul dintre directorii SCL, compania ce deţine Cambridge Analytica, mi-a cerut să 
lucrez cu ei pentru alegerile din România din 2016, am devenit brusc suspicios. Cine ar putea fi clientul, am 
întrebat eu, şi ce ar implica o astfel de muncă? Mi-au răspuns că ar fi vorba despre PSD, cel mai dubios partid 
politic din România. Aceştia îşi doreau să obţină dreptul de a le 'aranja' alegerile şi eu aş fi putut fi parte din 
echipă”, scrie Rupert Wolfe-Murray pe emerging-europe.com. 
Acesta mai spune şi că, într-un e-mail datat 3 august 2016, Turnbull i-a descris cam ce ar fi avut de făcut: „Ceea ce 
oferim este includerea unei echipe de două persoane în cadrul actualei echipe de campanie - un strateg politic şi 
un specialist în comunicare, dar care să aibă, efectiv, roluri şi abilităţi similare - pentru a oferi direcţii strategice şi 
asistenţă pe durata campaniei (branding, copywriting, PR, relaţii cu presa, extindere digitală etc.), pentru 
următoarele 2-3 luni”. 
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Wolfe-Murray a replicat atunci că nu există nicio şansă ca el să lucreze pentru un partid politic din România, 
argumentând că nu vrea să-şi strice reputaţia şi spune că s-a declarat şocat atunci când l-a văzut pe Alexander Nix 
vorbind pe Channel 4 despre o operaţiune sub acoperire derulată într-o ţară est europeană, un demers atât de 
secretizat încât nimeni nu ştia măcar că au fost implicaţi. 
„Am realizat atunci, stupefiat, că ţara la care se refereau ar fi putut să fie România, iar eu eram pe cale să fiu parte 
a unei echipe sub acoperire care urmărea subminarea democraţiei. În momentul ăla m-am simţit de parcă aş fi 
evitat, la limită, un glonţ. Primul meu gând a fost, apoi, să împărtăşesc această poveste, să ajungă şi la oamenii din 
România, pentru ca ei să ştie ce i-a pândit”, mai scrie consultantul. 
Acesta spune că, ulterior, i-a scris chiar lui Turnbull pentru a-l întreba dacă au reuşit, până la urmă, să obţină 
operaţiunea în alegerile din România şi că acesta ar fi răspuns chiar rapid, afirmând că nu au lucrat niciodată 
pentru un partid de la Bucureşti, conexiune negată şi de liderul PSD, Liviu Dragnea. 
Compania Cambridge Analytica este în aceste zile protagonista scandalului momentului, după ce o investigaţie 
realizată de jurnaliştii de la Channel 4 dezvăluie modul în care firma a făcut, în secret, campanie pentru Donald 
Trump, cu ajutorul datelor pe care le-ar fi obţinut de la Facebook, de jur împrejurul lumii. Şefii acesteia au fost 
filmaţi în timp ce vorbeau despre folosirea foştilor spioni, a carţilor de identitate false, despre mită şi prostituate, 
instrumente menite să-i asigure lui Trump victoria în scrutinul prezidenţial din SUA. 
(Sursa: Mediafax) 
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